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تامین نیاز بازار مرغ گرم در ماه رمضان و عید
مدیرکل نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهادکشاورزی با اشاره به تامین 
بازار شــب عید و ماه رمضان گفت: با توجــه به جوجه ریزی صورت گرفته در 
بهمن ماه پایان ســال بازار مرغ در آرامش بوده و هیچ مشکلی وجود ندارد.به 
گزارش ایســنا، مسعود امراللهی با بیان اینکه ۱۵۰ میلیون قطعه جوجه ریزی 
در بهمن ماه شده است، گفت: در حال حاضر مرغ آن جوجه ریزی ها در اختیار 
مردم قرار می گیرد.وی افزود: در طی چند سال اخیر این اولین سالی است که 
اسفندماه بازار مرغ در آرامش است و هیچ مشکلی وجود ندارد.مدیرکل نظارت 
بر کالاهای اساسی وزارت جهادکشاورزی در ادامه گفت: قیمت مرغ با توجه به 
تصمیماتی که از قبل وجود داشته همچنان کیلویی ۷۸ تا ۸۰ هزار تومان است.
امراللهی کــه در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، در پایان گفت: فروش 

مرغ بالاتر از ۸۰ هزار تومان تخلف است.

همکاری های مشترک حمل و نقل  جاده ای
 بین ایران و افغانستان

در مراســمی سند نشست همکاری های مشــترک حمل ونقل بین المللی 
جاده ای میان دو کشور جمهوری اسلامی ایران و حکومت سرپرست افغانستان 
در حضور وزیر حمل و نقل و هوانوردی کشــور افغانستان امضا شد.به گزارش 
روابط عمومی سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای، در این نشست مدیرکل 
دفتر ترانزیت و حمل ونقل بین المللی ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
ضمن دیدار با وزیر حمل ونقل و هوانوردی افغانســتان در مورد مفاد توافقات 
حاصله گفت وگو و تبادل نظر کردند.هدایتی در این نشست بر اراده جمهوری 
اســلامی ایران به افزایش مناسبات اقتصادی دو کشــور، تقویت کریدورهای 
ترانزیتی و اهمیت تکمیل راه های هرات- مزار شریف جهت سهولت دسترسی 
به کشورهای آســیای میانه برای سایر کشورهای منطقه اشاره کرد.مدیر کل 
دفتر ترانزیت و حمل ونقل بین المللی ضمن استقبال از تصمیم دولت افغانستان 
مبنی بر اســتفاده از ظرفیت بندر چابهار، از آمادگی سازمان راهداری و حمل 
ونقل جاده ای دولت جمهوری اسلامی ایران جهت همکاری و تسهیل ترانزیت 
کالاها برای تجار افغانستان در قالب زنجیره خدمات لجستیکی در پسکرانه بندر 

چابهار و پایانه های مرزی مشترک خبر داد.

رشد ۲۴۰ درصدی تجارت ایران و آمریکا 
اداره آمریکا آمریکا از رشــد ۲۴۰ درصدی تجارت ایران با این کشــور در 
نخســتین ماه سال جاری میلادی خبر داد.به گزارش تجارت نیوز، جدیدترین 
آمار منتشرشده از سوی اداره آمار آمریکا نشان می دهد تجارت ایران و آمریکا 
در نخســتین سال جاری میلادی رشــد ۲۴۰ درصدی داشته است.در ژانویه 
سال ۲۰۲3 ارزش تجارت ایران و آمریکا 3.۱ میلیون دلار گزارش شده بود اما 
این رقم در مدت مشابه ســال جاری میلادی بیش از 3 برابر شده و به ۱۰.6 
میلیون دلار رسیده است.صادارت آمریکا به ایران در ژانویه ۲۰۲۴ با رشد ۱3۰ 
درصدی نسبت به ژانویه سال قبل مواجه شده و به ۷.۲ میلیون دلار بالغ شده 
اســت. آمریکا در ژانویه سال میلادی گذشــته 3.۱ میلیون دلار کالا به ایران 
صادر کرده بود.واردات آمریکا از ایران نیز رشد ۱۰۰ درصدی داشته و در حالی 
که طی نخستین ماه ســال ۲۰۲3 واردات آمریکا از ایران صفر بوده در ژانویه 
امسال 3.۴ میلیون دلار کالای ساخت ایران از مبادی رسمی وارد آمریکا شده 
است.میزان تجارت ایران و آمریکا در مقایسه با کل مبادلات تجاری دو کشور با 
جهان رقم قابل توجهی نیست. ایران در میان مقاصد صادراتی آمریکا در ژانویه 
۲۰۲۴ در جایگاه ۱۴۸ و در میان منابع تامین واردات این کشور در رتبه ۱36 

قرار گرفته است.

تخصیص ۱۵هزار و ۳۳ قطعه ربع سکه 
در حراجی سوم

سومین حراج ســکه طلای مرکز مبادله ایران برگزار شد و ۱۵ هزار و 33 
قطعه ربع سکه با میانگین قیمت ۱۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان به متقاضیان 

تخصیص داده شد.
مدیریت ارتباطات مرکز مبادله ارز و طلای ایران خبر داد: ســومین حراج 
سکه طلای مرکز مبادله ایران شنبه ۱۹ اسفندماه برگزار شد و از مجموع ۴۴ 
هزار و ۴۱۰ سکه ثبت سفارش شده، ۱۵ هزار و 33 قطعه ربع سکه با میانگین 
قیمت ۱۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان به متقاضیان تخصیص داده شد؛ بدیهی 
اســت، در بین متقاضیان افرادی بالاتر و افرادی پایین تر از این قیمت، قیمت 
پیشنهادی اعلام کرده و به آنها تخصیص داده شده است.»سومین حراج سکه 
طلای مرکز مبادله ایران شنبه ۱۹ اسفندماه برگزار شد و از مجموع ۴۴ هزار و 
۴۱۰ سکه ثبت سفارش شده، ۱۵ هزار و 33 قطعه ربع سکه با میانگین قیمت 
۱۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان به متقاضیان تخصیص داده شد؛ بدیهی است، در 
بین متقاضیان افرادی بالاتر و افرادی پایین تر از این قیمت، قیمت پیشنهادی 

اعلام کرده و به آنها تخصیص داده شده است.
با توجه به استقبال متقاضیان برای شرکت در حراج سکه مرکز مبادله ایران، 
حراج های بعدی روزهای یکشــنبه )۲۰ اسفندماه( و دوشنبه )۲۱ اسفندماه( 
برگزار خواهد شد.در اولین حراج سکه مرکز مبادله ایران از مجموع ۱۲ هزار و 
۸۷۷ قطعه ربع سکه ثبت سفارش شده، یکهزار و ۱۱۸ قطعه سکه با میانگین 
قیمــت ۱۱ میلیون و ۵۴۸ هزار تومان به متقاضیان تخصیص داده شــد. در 
دومین حراج سکه طلای مرکز مبادله ایران که چهارشنبه ۱6 اسفندماه برگزار 
شد، از مجموع ۷۲ هزار و ۵۹6 سکه ثبت سفارش شده، ۱۰ هزار و ۵ قطعه ربع 
سکه با میانگین قیمت ۱۲ میلیون و ۵۸۸ هزار تومان به متقاضیان تخصیص 

داده شد.«

بورس ناتوان از صعود 
روزگذشــته نیز مانند شنبه این هفته سامانه معاملات دچار اختلال شد و 
معاملات فرابورس انجام نشــد.به گزارش اکوایران، در معاملات روز یکشــنبه 
بیستم اسفند ماه ۱۴۰۲، شاخص کل بورس تهران 3 هزار و ۴۹۴ واحد نسبت 
به روز کاری قبلی پایین تر ایســتاد و به ســطح ۲ میلیون و ۱6۰ هزار و ۲۵۵ 
واحد رسید. شاخص کل هم وزن بورس نیز با ریزش ۹۵۸ واحدی در رقم ۷3۸ 

هزار و ۸۱۲ واحدی ایستاد. 
روزگذشته خالص تغییر مالکیت حقوقی به حقیقی بازار منفی شد و ۱۷3 
میلیارد تومان پول حقیقی از بازار ســهام خارج شد.دیروز نماد شپنا بیشترین 
خروج پول حقیقی را داشــت کــه ارزش آن ۲۹ میلیارد تومــان بود. پس از 
شــپنا، نمادهای شبندر، شتران، وبصادر، وغدیر و ثفارس بیشترین خروج پول 
حقیقی را داشتند.در سوی دیگر، بیشترین ورود پول حقیقی به نمادهای وامید، 
حفارس، انرژی، پرداخت و وســاپا تعلق داشت.یکشنبه فولاد، فارس و تاپیکو 
نمادهای قرمز پوش بورس بودند که بیشترین اثر را در افت شاخص کل بورس 
داشتند. در سوی دیگر نمادهای وامید، ومعادن، فملی و خودرو از نمادهای سبز 

بودند که اثر مثبت بر شاخص داشتند.
در بین نمادهای پرتراکنش بورس دیروز نماد خودرو بیشترین تراکنش را 
داشت و خساپا و فولاد در رتبه های بعدی قرار گرفتند.یکشنبه ارزش معاملات 
کل بازار ســهام به ۵ هزار و ۱۱۹ میلیارد تومان رســید. ارزش معاملات اوراق 
بدهی در بازار ثانویه ۵6 میلیارد تومان بود که یک درصد از ارزش کل معاملات 
بــازار را در این روز تشــکیل می دهد.ارزش معاملات خــرد نیز با کاهش ۱۰ 
درصدی به نســبت روز معاملاتی قبل به رقم ۲ هــزار و ۹۹۸ میلیارد تومان 
رسید.در معاملات دیروز نماد شاراک بیشترین ارزش معاملات  بازار سهام  را 
به خود اختصــاص داد که ارزش معاملات آن ۱۰۲ میلیارد تومان بود. پس از 
شاراک، خودرو بیشترین ارزش معاملات را داشت و فولاد رتبه سوم بیشترین 
ارزش معاملات را به خود اختصاص داد و پس از آن، دو نماد فملی و خساپا در 

رتبه های بعدی بیشترین ارزش معاملات قرار گرفتند.
در جدول حجم معاملات نیز ســهام خــودرو با تعداد 3۱۸ میلیون و ۴۹6 
هزار و ۴۹ ســهم در صدر قرار گرفته است. شستا در رتبه دوم بیشترین حجم 
معاملات بازار قرار گرفت و رتبه ســوم به خساپا تعلق داشت. دو نماد وبملت 
و فولاد نیز در رتبه های بعدی بیشــترین حجم معاملات بازار قرار داشتند.در 
معاملات یکشنبه، ۱۰ نماد صف خرید داشتند و ۴ نماد با صف  فروش مواجه 
بودند. مجموع ارزش صف های خرید با افت ۷۸ درصدی نســبت به روز کاری 
قبل به ۲۰ میلیارد تومان کاهش یافت و مجموع ارزش صف های فروش نیز با 

افزایش 6۲ درصدی به 6۰ میلیارد تومان رسید.

اخبار کوتاه

بازار 

بورس 

نماینــده کارفرمایان در شــورای عالی کار 
می گویــد: حتما تــا پایان ســال تکلیف رقم 
دســتمزد ۱۴۰3 کارگران روشــن می شــود. 
البته یکی از دلایلی که تصویب دســتمزد به 
آخرهای ســال می رسد، این اســت که ایجاد 
تورم روانی نکند و تا حد امکان جلوی تورم های 
کاذب گرفته شــود.با وجود این که امروز ) روز 
دوشنبه( اولین جلسه شــورای عالی کار برای 
بررسی رقم دستمزد ۱۴۰3 برگزار می شود، اما 
هنوز گزارش یا رقمی به طور رســمی از سبد 
معیشت کارگران اعلام نشده است.با این حال، 
چندی پیش، محسن باقری، نماینده کارگران 
در شــورای عالی کار به خبرآنلاین گفته بود: 
براســاس محاســبات کمیته مزد شــوراهای 
اسلامی سراسر کشــور و طبق آمار منتهی به 
دی ماه ۱۴۰۲، نرخ سبد معیشت در حدود ۲۴ 

میلیون و ۵۰۴ هزار تومان اعلام شده است.
مجید رحمتی، رئیــس کمیته مزد کانون 
هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان تهران( 
نیز در تازه ترین اظهارنظر درباره محاسباتِ اخیر 
کانون شوراهای اسلامی کار استان تهران گفت 
اســت: از ابتدای بهمن ماه تا اواخرِ هفته پیش 
سه جلســه با حضورِ اعضای کانون و برخی از 
نمایندگانِ کارگری برگزار شد و در نهایت نرخ 
سبد معیشت برای تهران، با توجه به قیمتهای 
بهمن ماه و برای یــک خانوار ۴ نفره با کالری 
3هزار، 3۲ میلیون و ۸۵۰هزار تومان محاسبه 
شد.در این میان، از هفته گذشته تاکنون کمیته 
مزد چندین جلســه را درباره تعیین رقم سبد 
معیشــت برگزار کرده و به نظر می رسید صبح 
روزگذشــته در جلسه کمیته مزد بالاخره رقم 
نهایی سبد معیشت اعلام شود، اما آن طور که 
حاضران در این جلسه می گویند، توافق نهایی 
صادر نشد و یک جلســه فوق العاده بعدازظهر 

برگزار می شود.
محسن باقری، نماینده کارگران در شورای 
عالی کار در گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین 
با اشــاره به جلســه کمیته مزد برای تعیین 
تکلیف رقم سبد معیشــت کارگران می گوید: 
در جلســه صبح یکشنبه کمیته مزد به نتیجه 
نرسیدیم و به همین دلیل جلسه ای دیگر بطور 
فوق العاده برگزار می شود.وی می افزاید: درباره 
سبد معیشت کارگران در جلسه اخیر صحبت 
و بحث شد، اما درباره عدد و رقم هنوز به توافق 
نرسیده ایم.نماینده کارگران در شورای عالی کار 
تصریح می کند: در جلســه دیروز روی مبانی 
کالری، بعد خانوار، مسائل اقتصادی و همچنین 
روی قیمت کالا صحبت شد، ولی طرفین رقمی 
را درباره ســبد معیشــت به هم اعلام نکردند. 
بعدازظهر تکلیف سبد معیشت روشن می شود.
برایتعیینمزدوقتکشیمیشود؟

علی اصغر آهنی هــا، نماینده کارفرمایان در 
شــورای عالی کار در گفت وگــو با خبرگزاری 
خبرآنلاین در واکنش به این که تنها یک هفته 

به پایان ســال باقی مانده و هنوز هیچ جلسه 
رسمی در شورای عالی کار برای تعیین تکلیف 
دستمزد ۱۴۰3 برگزار نشده و به نظر می رسد 
این نوعی وقت کشی باشد؟ می گوید: تا آن جایی 
که من اطلاع دارم، هم اکنون جلســات کمیته 
مزد در حال برگزاری اســت تا اطلاعات برای 
شــورای عالی کار آماده شــود و انشــاله فردا 
جلسه شورای عالی کار برگزار خواهد شد.وی 
می افزاید: اطلاعات دارد آماده می شود و بحث و 
تبادل نظر بین شرکای اجتماعی انجام خواهد 

شد. 
امیدواریم فردا در جلســه شورای عالی کار 
به نتیجه مطلوبی برســیم که همه شــرکای 
اجتماعی رضایت نسبی داشته باشند.نماینده 
کارفرمایان در شــورای عالی کار در واکنش به 
این که آیا تاکنون ســابقه داشته که جلسه اول 
شورای عالی کار برای تعیین تکلیف دستمزد 
در هفته پایانی سال برگزار شود، عنوان می کند: 

ما قبلا هم این موضوع را داشتیم . الان بحث ها 
دارد جمع بندی می شــود. فکر می کنم امروز 
کار ســتاد مزد تمام شــود و با یکی دو جلسه 
شورای عالی کار، تصمیم نهایی درباره دستمزد 

کارگران گرفته می شود.
سبدمعیشتچهرقمیاست؟

آهنی هــا در واکنش به برخی گزارش ها که 
رقم ســبد معیشــت بالای ۲3 میلیون تومان 
اســت، می گوید: تخصص ما ســبد معیشت 
نیست. سبد معیشت براساس اطلاعات مراکز 
آماری، وزارت بهداشت، انیستیتو تغذیه و آمار 
مرکز آمار استخراج می شود. بر همین اساس، 
مراکز ذیربط باید آمارها را به شرکای اجتماعی 
اعلام کنند و در نهایت به جلسه شورای عالی 
کار ارائه دهند.وی درباره این که گفته می شود 
میزان کالری محاســبه شــده در سبد غذایی 
جدیــد وزارت بهداشــت کاهش پیــدا کرده 
است، متذکر می شــود: یک نکته ای که وجود 

دارد، این اســت که ما مرکز تصمیم گیری بر 
انیستیتو تغذیه نیستیم، چون آن جا یک مرکز 
تخصصی است. کارفرمایان در این جا هیچ دخل 
و تصرفی ندارند.نماینده کارفرمایان در شورای 
عالی کار در ادامه می گوید: در سال های گذشته 
هم این گونه بود که آنچه که از سبد معیشت 
جمع بندی و اعلام می شــد، بــا آنچه که افراد 
خودشــان درباره سبد معیشت رقمی را عنوان 
می کردند، مغایرت های بسیار سنگینی داشت.
آهنی ها می افزاید: سبد معیشت رقمی نیست 
که کارفرما درباره آن نظر دهد. بخشــی از آن 
براساس قوانین بالادستی به دولت ها برمی گردد 

و بخشی از آن به کارفرمایی.
نماینده کارفرمایان در پاسخ به این پرسش 
که برخی گمانه زنی ها حاکی از آن اســت که 
احتمالا دولت افزایــش حقوق کارگران تا حد 
۴۰ درصد را خواهد پذیرفت؟ می گوید: واقعیت 
این است که تا امروز چنین چیزی را نشنیدم.

آهنی هــا می افزاید: دولت در بودجه ۲۰ درصد 
افزایش حقــوق را برای کارمندان مصوب کرد. 
از ســوی دیگر، کمیســیون کارگری محلس 
پیشــنهاد 3۰ درصد را داده بودند. البته بخش 
کارگــری هنوز صراحتا نظــرات جامع خود را 

اعلام نکرده است. 
بخــش کارگری هم هنوز نظــرات خود را 
عنوان نکرده است. از ســوی دیگر، دولت هم 
به طور مســتقیم نظری نداده است.وی عنوان 
می کند: فکر می کنم در جلسه فردا موضوعات 
مطرح می شــود و در نهایت در جلســه دوم، 
احتمــالا به نتیجــه خواهیم رســید.نماینده 
کارفرمایان تصریح می کند: حتما تا پایان سال 
تکلیف رقم دســتمزد ۱۴۰3 کارگران روشن 
می شــود. البته یکــی از دلایلــی که تصویب 
دســتمزد به آخرهای سال می رسد، این است 
که ایجاد تورم روانی نکند و تا حد امکان جلوی 

تورم های کاذب گرفته شود.

معــاون وزیر صمت گفت: بــا هم نظری با 
تولیدکنندگان بررسی ها در خصوص آزادسازی 
واردات لــوازم خانگی در حــدی که نیازهای 
داخلــی را تأمین کنیم و لطمه به تولید داخل 
نخورد، در حال انجام است.به گزارش خبرنگار 
مهر، از سال ۱3۹۷ و به دنبال محدودیت های 
ارزی، طبــق مصوبه اولیه شــورای هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا واردات لــوازم خانگی تا 
پایان ســال ۱۴۰۰ ممنوع اعلام شــد. پس از 

اتمام انقضای این مصوبــه انتظار می رفت که 
بــا توجه به نیاز بازار، واردات این محصول آزاد 
شــود با این حال وزارت صمت اعلام کرد که 
تولیدکنندگان که بالغ بر ۱۵۰۰ واحد کوچک 
و بزرگ هســتند می توانند نیاز بازار را تأمین 
کنند و حتی برنامه صادرات نیز دارند. بنابراین 
ممنوعیــت واردات لوازم خانگی مجدد تمدید 
شــد.با توجه به افزایش عرضه لــوازم خانگی 
قاچاق و تقلبــی در بازار که نه ضمانت نامه ای 

دارند و نه مشخص است کجا و با چه قطعاتی 
تولید شده اند، زمزمه ها برای آزادسازی واردات 
لوازم خانگی کمی و بیش شــنیده می شود.در 
این ارتباط محمدمهدی برادران معاون صنایع 
عمومی وزیر صمــت در گفت و گو با خبرنگار 
مهر اظهار کرد: با هم نظری با تولیدکنندگان 
بررســی ها در خصوص آزادسازی واردات لوازم 
خانگــی در حدی که نیازهای داخلی را تأمین 
کنیم و لطمه بــه تولید داخل نخورد، در حال 
انجام اســت.وی گفت: اصل کلی این است که 
اگــر کالایی در داخل به حد کافی و با کیفیت 
مناسب تولید شــود، دلیلی ندارد که با قیمت 
بالاتر و در این شــرایط ارزی آن را وارد کنیم 
مگر اینکه کیفیت متفاوتی داشته باشد.برادران 
در پاسخ به سوال که احتمال آزادسازی واردات 
لوازم خانگــی برای ســال ۱۴۰3 وجود دارد، 
تاکید کرد: اگر واردات لوازم خانگی آزاد شود به 
صورت محدود خواهد بود.یکی از نکات اصلی 
در ممنوع کردن واردات این محصول -علاوه بر 
محدودیت های ارزی- حمایت از تولید داخل و 

کمک به توانمند شدن این صنعت اعلام شده 
بود. موافقان ممنوعیــت واردات لوازم خانگی 
معتقد هستند که به دلیل تعدد تولیدکنندگان، 
برچســب انحصاری به بازار لوازم خانگی ایران 
نمی چسبد و از سویی دیگر با توجه به وضعیت 
تأمین مواد اولیه و نوســانات نــرخ ارز که در 
تأمین مالــی و فروش صنایع نیز چالش ایجاد 
کرده، شرایط برابر برای رقابت با تولیدکنندگان 
خارجی در بازار کشور فراهم نیست.با این حال 
آنچــه که در واقعیــت رخ داده تعدد کالاهای 
قاچاق در ســطح بازار و حتی فروشــگاه های 
آنلاین اســت؛ به شکلی که گفته می شود یک 
سوم لوازم خانگی موجود در بازارها قاچاق است 
که ضمن سوءاستفاده از ممنوعیت واردات، به 
صورت های مختلفی راه خــود را به بازار پیدا 
کرده اند. در بیشــتر موارد نیز شــاهد عرضه 
کالاهــای بی کیفیت، فیــک و دارای گارانتی 
تقلبی هستیم. همچنین طبق گفته مسئولان 
مبارزه با قاچاق، اغلب کالاهای خارجی عرضه 
شده به بازار در واقع همان کالاهای ایرانی تولید 

شده در زیرپله ها هستند که صرفاً برند خارجی 
روی آنها الحاق شده است.

از ســویی دیگر با توجه به اینکه همچنان 
فرهنگ اســتفاده از کالاهای خارجی در ذائقه 
ایرانیــان وجــود دارد و در حــال حاضر دایره 
انتخاب مصرف کنندگان محدود شــده است، 
کالای قاچاق و تقلبی با استفاده از این دریچه، 
به راحتــی در بازارها و فروشــگاه های آنلاین 
یافت می شود.نکته جالب توجه اینکه در کنار 
محصولات لوازم خانگی بزرگ، اغلب برندهای 
خارجی مربوط به لوازم خانگی کوچک می شود؛ 
این موضوع نشان می دهد نکته ای که مخالفان 
ممنوعیــت واردات مبنی بر »نداشــتن صرفه 
اقتصادی تولید برخی از اقلام در داخل«، مورد 
تاکیــد قرار می دادند، حقیقت دارد.از ســویی 
دیگر اغلب این محصولات قیمت های به نسبت 
پایینی دارند به شکلی که مصرف کنندگان اگر 
تمایل به خرید کالا با برند خارجی داشته باشند 
می تواننــد این کالاها را به کالاهای با اصالت و 

ایرانی ترجیح دهند.

رئیــس اتاق بازرگانــی ایران گفت: وضعیــت اقتصاد و 
معیشــت ما در شــان ملت جمهور اســلامی ایران نیست. 
مســئولین محترم باید برای رفع مشــکلات جامعه تلاش 
بکنند و در این زمینه به بخش خصوصی همکاری بیشتری 

داشته باشند.
به گزارش ایلنا، صمد حســن زاده، رئیس اتاق ایران، در 
آخرین جلســه هیات نمایندگان اتاق ایران در سال ۱۴۰۲ 
ضمــن آرزوی رفاه و آرامش برای جامعــه گفت: از ابتدای 
انتخابات اتاق ایران در ســال جاری برای ایجاد شــفافیت 
در اتاق ایران تلاش کردیم و ســعی زیادی را صرف توسعه 
اقتصادی کشــور و برطرف شــدن نیازهای کشور و انجام 
برنامه های اتاق های شهرســتان ها انجام دادیم .وی تصریح 
کرد: وضعیت اقتصاد و معیشــت ما در شــان ملت جمهور 
اســلامی ایران نیســت. مســئولین محترم باید برای رفع 
مشــکلات جامعه تلاش بکنند و در ایــن زمینه به بخش 

خصوصی همکاری بیشتری داشته باشند.
ایرانظرفیتتولیدهزارمیلیارددلاریرادارد

نایــب رئیس اتــاق بازرگانی ایران گفــت: اقتصاد ایران 
ظرفیت تولید هزار میلیارد دلاری را در میان مدت دارد اما 
در حال حاضر تنها یک سوم این رقم را بالفعل کرده است. 
بالفعل کردن این ظرفیت امنیت ملی و امنیت جهانی ایران 

را تامین می کند. 
به گزارش ایلنــا، محمدرضا بهرامن نایــب رئیس اتاق 
بازرگانی ایران در آخرین جلســه اعضای هیات نمایندگان 
اتاق ایران در سال ۱۴۰۲ با تمرکز بر جایگاه مجلس و ارتباط 
آن با بخش خصوصی صحبت کرد و گفت: مجلس از ارکان 
اداره کشور است و طبق اصول قانون اساسی صلاحیت قانون 
گذاری را دارد. اتاق ایران به عنوان نماینده بخش خصوصی 
خواهان همکاری با مجلس همچون ســابق است.وی افزود: 
اگــر نمایندگان محترم خواهان ارتقای وضعیت معیشــت 

مردم هســتند تنها راه افزایش توان تولید و صادرات کشور 
فراموش کردن سیاســت های دو دهه اخیر و عدم بازآزمون 
آنها است. قلب تولید و صادرات در همه کشورها بنگاه های 
تولیدی هســتندبهرامن ادامه داد: با افزایش تولید است که 
افزایش حقوق و دســتمزد اتفاق می افتاد و مالیات بیشــتر 
جمع و اشتغال بیشتری ایجاد خواهد شد و وضعیت صندوق 
بازنشستگی بهبود می یابد و سود برای سرمایه گذاری جدید 
ایجاد می شود.نایب رئیس اتاق ایران خاطر نشان کرد: باید 
باور کنیم که حکمرانی بر پایه نفت و گاز تمام شده، شاهد 
درستی این ادعا این است که در بودجه ۱۴۰3 حداکثر ۲۵ 
درصــد بودجه دولت از منابع حاصــل از فروش نفت و گاز 
تامین می شود و بقیه مخارج باید از محل درآمدهای داخلی 

و عمدتا مالیات تامین شود.
وی اضافه کرد: اقتصاد ایران ظرفیت تولید هزار میلیارد 
دلاری را در میــان مدت دارد امــا در حال حاضر تنها یک 

سوم این رقم را بالفعل کرده است. بالفعل کردن این ظرفیت 
امنیــت ملی و امنیت جهانی ایران را تامین می کندبهرامن 
یادآور شــد: بهبود فضای کسب و کار و فضای اقتصادی در 
اولویت نمایندگان مجلس در دوره های اخیر بوده است این 
امر نیازمند تصویب قانون و اعمال نظارت اجرای آن اســت 
عدم اجــرای قانون و غلبه رویکرد تقننی بر رویکرد اجرایی 
امروز در کشــور حاکم شده اســت. در نتیجه، ایران از نظر 
کیفیت قوانین براساس شاخص های بین المللی در جایگاه 
مناسبی قرار ندارد.وی گفت: نتایج حاصل شده توسط مرکز 
پژوهش مجلس مبنی بر تحقق شــعار سال در سال ۱۴۰۲ 
نشــان می دهد که در این سال فشــار مهار تورم بر دوش 
بخش خصوصی افتاد، علی رغم تلاش های بخش خصوصی 
نرخ تورم از بهمن ســال گذشــته تا بهمن امسال به ۴۲.۵ 
درصد رسید. همچنین در پاییز بخش صنایع و معادن بدون 

نفت رشد منفی ۱.3 درصد داشته است.

معاون وزیر صمت خبر داد

آزادسازی محدود واردات لوازم خانگی در ۱۴۰۳

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

وضعیت اقتصاد و معیشت در شأن مردم نیست

کمیته مزد هنوز به جمع بندی نهایی درباره سبد معیشت نرسیده است

آغاز ماراتن  برای تعیین دستمزد 1403 کارگران
دستمزد در پایان سال تصویب می شود که تورم کاذب ایجاد نکند

وزیر راه و شهرســازی گفت: امروز با کمک مجلس، 
عملیات اجرایــی ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد در قالب 

طرح نهضت ملی مسکن آغاز شده است.
مهــرداد بذرپاش در آیین آغــاز عملیات اجرایی و 
آماده ســازی ۵۴ هزار واحد مسکونی طرح نهضت ملی 
مسکن و واگذاری سه  هزار قطعه زمین در طرح جوانی 
جمعیت در اســتان خوزستان اظهار کرد: در حالی که 
می دانستیم مورد نقد قرار می گیریم اما شخص رئیس 
جمهور به  همراه دولت شجاعانه به موضوع مسکن ورود 
کرد و امروز با کمک مجلس، عملیات اجرایی ۲ میلیون 
و ۴۰۰ هزار واحد آغاز و در حوزه مســکن شهری 6۰ 
هزار هکتار زمین در سراســر کشور تامین شده  است.

وی افزود: از نیمه ســال ۱۴۰۲ تصمیم گرفته شد که 
زمین های روســتایی را وارد مدار ساخت کنیم و از این 
طریق ۵۰۰ هزار قطعه زمین روستایی در کشور معادل 

۴۰ هکتار زمین تامین و مقرر شــد بــا واگذاری کار 
ساخت واحدها به مردم از بروز مجدد مشکلات همانند 
زمان اجرای مســکن مهر جلوگیری و کارها با شتاب 

بیشتری دنبال شود.
بذرپاش با اشــاره به واگذاری ۱۰ هزار واحد مسکن 
مهر تا پایان ســال جاری در استان تهران گفت: دولت 
از هر روشی از جمله واگذاری زمین و تسهیلات بانکی 
برای ساخت مساکن مهر و نهضت ملی مسکن استفاده 
خواهد کرد.وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: ساخت 6۰ 
هزار واحد مسکن برای اعضای هیئت علمی دانشگاه ها 
و نخبگان آغاز شده و این روال به  سرعت در حال انجام 
اســت. همچنین مسکن ورزشــکاران و هنرمندان در 
دســتور کار قرار دارد.به گزارش ایسنا، وی تاکید کرد: 
باید ســرعت عملیات اجرایی را افزایش دهیم و از همه 

ظرفیت های موجود استفاده می کنیم.

رئیس اتحادیه صنف قنادان تهران گفت: هنوز خرید 
شــیرینی شب عید شروع نشده اما پیش بینی می شود 
همان طور که در طول امســال تقاضا برای شــیرینی 
نسبت به سال گذشته کاهشی بود، حتی با وجود تقارن 
ماه رمضان و نوروز باز هم تقاضا برای شیرینی شب عید 
کاهش داشته باشد.علی بهرمند، رئیس اتحادیه صنف 
قنادان تهــران در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره بازار 
شب عید شــیرینی در تهران گفت: شرایط اقتصادی 
کشــور به گونه ای است که قدرت خرید مردم در همه 
چیز از جمله شیرینی کاهش پیدا کرده است.وی افزود: 
هنوز خرید شیرینی شب عید شروع نشده اما پیش بینی 
می شــود  همان طور که در طول امســال تقاضا برای 
شیرینی نسبت به ســال گذشته کاهشی بود، حتی با 
وجود تقارن مــاه رمضان و نوروز بــاز هم تقاضا برای 
شیرینی شب عید امسال نسبت به سال گذشته کاهش 

داشته باشــد.وی درباره قیمت انواع شیرینی در نوروز 
امسال و تفاوت آن با سال گذشته گفت:  قیمت گذاری 
شیرینی دستوری نیست و هر یک از واحدهای شیرینی 
فروشــی تهران بر مبنای موادی که در پخت استفاده 
می کنــد قیمت محصــول خود را تعییــن می کنند و 
البتــه باید در بازرســی قیمت اقلام با مــواد مصرفی 
توجیه داشته باشــد. به همین دلیل است که یک نوع 
شیرینی در نقاط مختلف شــهر تهران ممکن است با 
قیمت های گوناگون عرضه شود.بهرمند خاطرنشان کرد: 
افزایش هزینه های تولید تاثیری بر تامین مواد اولیه و 
میزان عرضه واحدهای شــیرینی  فروشی شهر نداشته 
و شیرینی فروشــان تهران آمادگی دارند پاسخگوی هر 
میزان از تقاضا در روزهای پایانی سال و روزهای نوروز 
باشند، با این حال افزایش قیمت مواد اولیه همواره برای 
شیرینی فروشان دغدغه کاهش تقاضا را به همراه دارد.

احتمال کاهش خرید شیرینی شب عیدآغاز عملیات اجرایی ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد نهضت مسکن 




